
Referat fra Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afholdes på afdeling Svanninge - onsdag d. 21.02.2024 kl. 17.00 – 19.00 

(På mødet i november besluttede vi at afprøve i januar, februar og marts, at mødernes tidsrum var fra 17 – 19)  

Deltagere: Babette, Cecilie, Dorte, Kamilla, Laura, Louise, Marlene, Mette, Pernille, Tina, Vibeke samt elever fra elevrådet  

Afbud: Pernille, Louise, Cecilie 

Referent: Dorte 

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde  

Referat fra mødet d. 

22.januar 2024.  

 

B 17.00 -

17.05 

Godkendt 

2. Elever Elevråd Orientering om 

elevrådsarbejdet på afd. 

Svanninge 

O/

D 

17.05 – 

17.20 

Fastelavn gik rigtig godt og det var en sjov dag, der var mange 

kåringer for kostumer. Der var grin, leg og dans. Store som små 

havde en rigtig god dag. Forældre havde lavet fastelavnsboller. Der 

har også været afholdt en filmaften. Det var nogle gode film. 

Elevrådet havde arrangeret det rigtig det godt.  

Elevrådet har også snakket legeplads. Rep.af bålplads igen, gerne 

med sider på, så der kan komme læ. Evt. kvashegn.  

Vi kan måske kontakte FGU Emil Fischer Hansen er forælder i 

børnehuset.  

Flere bænke omkring sportspladsen, også gerne bord/bænkesæt.  

Der er en bold-væg på vej på sporteren i Svanninge.  

3. Lege-

plads-

udvalget 

Legepladser; der 

har været 

afholdt møde i 

Svanninge 

20.februar 2024. 

Opdatering på de projekter, 

som er i gang.  

Vi påtænker at have punktet 

Legeplads på hver gang 

således, at eleverne også 

kan deltage i dette punkt.  

 

O/

D 

17.20 – 

17.30 

Der skulle have været møde i går, men det faldt sammen med 

lokalrådsmøde.  

VM har haft kontakt til Kompan. Der er en udfordring i og med, 

det er et kommunalt projekt, som så skal i udbud.  

Næste møde er planlagt til 5.marts 2024. 

 

4.  Arbejds-

dag  
Alle  Louise har lavet et udkast til 

invitation til arbejdsdagen, 

B 17.30 – 

17.35 

 Det ser super ud.  

Obs på tilbagemeldinger – Man skal tilmelde via AULA. 



Fredag d. 

26.april  
som er vedhæftet 

dagsordenen.  

Hvornår sender vi den ud? 

Skriv tydelig at tilmelding -samlet tilmelding for barnet 19/4 

deadline. Tilmelding skal ske efter påskeferien.  

Vi offentliggør listen efter vores næste møde, så folk forberede sig 

og melde ind, hvad de kan tage ansvar for.  

Evt. legepatruljen på banen. 

 

5. VM  Procesplan for 

arbejdet med 

planlægning af 

kommende 

skoleår 

Procesplanen er vedhæftet 

som bilag.  

 

O/

D 

17.35- 

17.40 

VM orienterede om planlægningen af næste skoleår. Det drøftes 

også på lærermøder.  

Så længe medarbejderne er tilfredse, er Bestyrelsen det også.  

6. DB/VM/

Laura 
Arrangement- 

kalender for 

Børnehusene. 

Arrangementer 

til næste år. 

2 x Arrangementskalender 

er vedhæftet som bilag.  

 

O/

D 

17.40 – 

17.50 

Laura har hørt kritik over manglende fastelavnstøndeslagning i 

Horne. –Der laves værksteder i stedet i børnehuset. Traditioner er 

værd at holde fast i.  

På skoledelen i Horne havde de ikke fastelavn pga. skolefest 

aftenen før. Opmærksomhed på at gøre noget ekstra ud af det 

fremover.  

 

Rettelser i ARRANGEMENTSKALENDERE:  

 

Åben Låge dag beskrives lidt – uddybes. 

Svanen rettes til Uglen 

Pladsanvisning med tlf.  

 

Skolen 

Tilføj feriepasningsafsnit på bagsiden.  

Familiedag fugleskydning i SVANNINGE. 

 

7. Laura/ 

alle 
Fællesbestyrel-

sens 

årsberetning 

Vi skal have udarbejdet en 

årsberetning.  

Hvordan skal den 

fremlægges? 

O/

B 

17.50 –  

17.55 

Årsberetningen sendes ud på AULA –  

Der skal ikke bruges tid på forældremøder til den.   

Indholdet tages med som pkt. til næste møde. Alle hjælper med at 

byde ind. 

8. Alle Årshjulet – 

revidering  

Opfølgning på vores årshjul O/

B 

17.55 – 

18.05 

Vi har ikke arbejdet meget med principper. Vi kan gå i gang med at 

nedsætte grupper til at arbejde med principper.  



Ændringer, tilføjelser eller 

lign.  

Laura og Vibeke laver 

hovedsagelig dagsordenen 

til alle vores møder ud fra 

årshjulet, så det er vigtigt, at 

det er opdateret.  

Opfølgning på principper i januar. 

 

 

9. VM Konvertering af 

Understøttende 

undervisning til 

2-voksen timer 

Bestyrelsen har tidligere 

drøftet, om vi skal forsøge 

at konvertere en time ekstra 

i indskolingen i kommende 

skoleår.  

Busplanerne i FMK kan 

desværre ikke ændres, da 

det vil koste ekstra penge.  

Hvad beslutter vi så? 

Allerede nu er der forældre, 

der har udfordringer om 

torsdagen, hvor eleverne i 

indskolingen får fri kl. 

12.55, og bussen først kører 

en time senere.  

Holder vi fast i ringetiderne 

som i dette skoleår, eller 

skal vi arbejde på at 

konvertere mere UUV? 

O/

D/

B 

18.05 – 

18.15 

Vi vil gerne konvertere timer i indskolingen, så børnene får fri hver 

dag kl. 12.55.  – Men Busselskaberne ændrer ikke køreplanen, da 

det koster ekstra ressourcer.  

Det er muligt at konvertere, så 0.1.2. får fri kl. 12.55 alle dage.  

Så kan børnene gå på SFO onsdag og torsdag. Det er et fåtal, 

regner vi med, der vil have behov for tilsyn de to dage.  

3. kl. kan også gå på SFO om torsdagen. 3.klasserne skal have flere 

fagtimer, derfor kan der ikke konverteres mere understøttende 

undervisning, uden at det går ud over morgensamlinger og 

læsebånd.  

Ønske om at bibeholde det samme timetal for mellemtrinnet 

kommende skoleår som i år.  

VM søger Opvækst og Læring om at konvertere de ovennævnte 

timer.  

 

 

10. VM Økonomi Opfølgning på den 

økonomiske situation. 

O 18.15 – 

18.20 

VM orienterer – der er stadig en del udfordringer med det nye 

økonomisystem samt det nye indkøbssystem. Der arbejdes hårdt på 

at få det til at fungere optimalt.  

11. Kamilla 

og  

Dorte 

Nyt fra 

børnehusene 

 

Orientering fra 

børnehusene. 

O 18.20 – 

18.40 

Er det nye afsnit omkring minimumsnormeringer godkendt, så det 

kan komme i den Pædagogiske Læreplan? Ja! 

Nyt: Barnets lov trådte i kraft 1. januar og handler om barnets 

perspektiv.  

Kamilla fortæller om Bookcreator, der viser børnenes perspektiver.   



Snak om kravafvigende børn – mønstre. Det er godt at bekræfte 

forældrene i at holde fast i deres krav.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

d) Bussens 

støtteforening 

e) Andre 

O 18.40 – 

18.55 

Valgtale til forældrebestyrelsen blev glemt til skolefesten i Horne.  

Den sureste uge – formand og næstformand  holdt tale, og eleverne 

var stolte.  

 

Borup og Agdrup skoler giver anledning til snak med personale 

omkring hvad proceduren – der henvises til ledelsen, Det kan også 

være, at FB blev kontaktet af bekymrede forældre. Godt at være 

proaktive.  

 

Babette: Vi skal indrapportere vores arbejde med Grønt Flag i 

skolen.  

Vi har fået billetter til Sigurd Barret Koncert – vi døjer stadig med 

mobilt personalekøkken.  

ForårsSFO starter 1. april. 12 børn i Svanninge og 11 børn i Horne. 

 

11. marts er der musikskolekoncert. Eleverne fra afdeling 

Svanninge køres til Horne, hvor koncerten foregår.  

 

Ide at få Bussens støtteforening til at lave reklame i Lokal Nyt og 

Horne Landsavis. 

 

13. Alle Eventuelt  O 18.55 – 

19.00 

 

   Punkter til kommende 

møder (næste møde er 

18.03.2024): 

  Årsberetning  

Ordensregler 

Principper et par gange om året 

Evaluering af 2timersmøder i FB 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 


